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Medical education in Russia 
is considered one of the highest quality in the world due to the work of qualified academic staff, a 
variety of curricula in English and even French, relatively low tuition costs and availability of 
scholarship programs for talented students. In addition, foreign applicants have every chance of 
studying for free at a medical university in Russia, but free education requires excellent academic 
performance.
Медицинское образование в России считается одним из самых качественных в мире 
благодаря работе квалифицированного профессорско-преподавательского состава, 
разнообразию учебных программ на английском и даже французском языке, сравнительно 
невысоким ценам на обучение и наличию стипендиальных программ для талантливых 
студентов. К тому же, иностранные абитуриенты имеют все шансы на получение бесплатного 
образования в медицинском вузе России, но при условии отличной академической 
успеваемости.



Medical education in Russia has a complex multi-stage structure. The first step of an applicant on 
the way to mastering the profession of a doctor will be passing a unified state exam (USE) or 
internal examinations of a medical university, conducted for foreign citizens. Next, the student will 
have to complete a 4-year bachelor’s program, at the end of which the graduate will be able to work 
only in junior medical positions (nurse, paramedic), but only after undergoing accreditation.   

Медицинское образование в России отличается сложной многоступенчатой структурой. 
Первым шагом абитуриента на пути к освоению профессии врача станет прохождение 
единого государственного экзамена (ЕГЭ) или же внутренних экзаменов медицинского 
университета, проводимых для иностранных граждан. Далее студенту предстоит пройти 
обучение на программе бакалавриата длительностью 4 года, по окончании которой выпускник 
сможет работать только на младших медицинских должностях (медсестра, медбрат, 
фельдшер), но после прохождения аккредитации.
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The structure of medical education in Russia/  
Как устроено медицинское образование в 
России?



To become a doctor, an applicant must take a different path — enroll in a specialty program. The 
duration of studies at the specialty programs is at least 5 years (psychology, pharmaceuticals, 
dentistry), after which a graduate will be able to begin medical practice, but also needs to undergo 
accreditation.
Чтобы стать врачом абитуриент должен пойти по другому пути — поступить на специалитет. 
Длительность обучения на программах специалитета составляет практику, но также при условии 
прохождения аккредитации. минимум 5 лет (психология, фармацевтика, стоматология), после 
окончания которых выпускник сможет начать врачебную практику, но также при условии 
прохождения аккредитации.
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Medical education programs in Russia 
Программы медицинского образования 
в России

Program Duration of study

General Medicine 6 years

Pediatrics 6 years

Dentistry 5 years

Pharmacy 5.5 years

Clinical Psychology 5.5 years

Nursing 4 years
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The advantages of dental education in Russia
Преимущества медицинского образования в 
России

•Low cost of training in Russian medical universities in comparison with similar programs in 
the USA and Europe; Невысокая стоимость обучения в российских мед. вузах в сравнении 
с аналогичными программами в США и Европе;

•Strict discipline. Being late might result in compulsory work at the time that is convenient to the 
professor, in case of being absent the student must pay to take a catch-up class. The absentees 
often have to prepare academic essays. For systematic absence from classes, the student might 
face expulsion, which motivates the student to always attend classes; /Строгая дисциплина. За 
опоздание на занятие студента-медика ждет обязательная отработка в удобное для 
преподавателя время, за прогул — платная отработка. Нередко прогульщикам приходится 
готовить рефераты. За систематические прогулы студенту грозит отчисление, что очень 
мотивирует ученика всегда присутствовать на занятиях;

•Talented students have the opportunity to apply for state-funded places and receive a 
small scholarship;/Талантливые студенты имеют возможность учиться за счет средств 
государственного бюджета и получать небольшую стипендию;

•Foreigners are allowed not to take the USE, as medical universities conduct internal exams in 
Russian or English for international students./Иностранцам можно не сдавать ЕГЭ, поскольку 
медицинские университеты проводят внутренние экзамены на русском или английском 
языке.
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The best dental medical universities in Russia/ 
Лучшие стоматологические вузы России

The table shows the data according to the world rating THE, which includes only large state 
universities where you can get a medical specialty. However, in Russia there are specialized 
medical universities, in which education is much more valued.
В таблице представлены данные согласно мировому рейтингу THE, в который попали только 
крупные государственные университеты, где можно получить медицинскую специальность. 
Однако в России существуют и специализированные медицинские вузы, в которых 
образование ценится гораздо выше.
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